6 SELECT COMMITTEE TO INVESTIGATE THE
7 JANUARY 6TH ATTACK ON THE U.S. CAPITOL,
8 U.S. HOUSE OF REPRESENTATIVES,
9 WASHINGTON, D.C.
10
11
12
13 DEPOSITION OF:  KEITH KELLOGG, JR.
14
15
16
17 Tuesday, December 14, 2021
18
19 Washington, D.C.
20
21
22 The interview in the above matter was held in Room 4480, O'Neill House Office
23 Building, commencing at 10:02 a.m.

24 Present: Representatives Aguilar and Cheney.

AUTHENTICATED
U.S. GOVERNMENT
INFORMATION

GPO



10

11

12

13

14

15

16

17

18

Appearances:

For the SELECT COMMITTEE TO INVESTIGATE

THE JANUARY 6TH ATTACK ON THE U.S. CAPITOL:
I CHicF INVESTIGATIVE COUNSEL
IS, s\ OR INVESTIGATIVE COUNSEL
I PROFESSIONAL STAFF
I e ADMINISTRATIVE OFFICER
I RcscARCHER

I e CLERK

I -\ OR INVESTIGATIVE COUNSEL

AND OF COUNSEL TO THE VICE CHAIR

For KEITH KELLOGG, JR.:

JOHN COALE



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

Mr.- All right. Good morning. Itis 10:02, and we are on the record.

This is a deposition of retired General Keith Kellogg conducted by the House Select
Committee to Investigate the January 6th Attack on the United States Capitol pursuant to
House Resolution 503.

So at this time I'd like to ask the witness, General Kellogg, to please state your full
name and spell your last name for the record.

The Witness. Full name is Joseph Keith Kellogg, Jr. Last name, K-e-I-l-o0-g-g.

Mr.- Excellent. Thank you.

And this will be a staff-led interview -- or deposition, rather -- and members may
join. Ifthey do, it'll likely be via Zoom here. Right now we have a few staff participants
over Zoom, including our chief clerk, as well as other members of the select committee.
If they do join, | will try to announce that so you know that they are here, and also they'd
be listed on the right-hand side.

Of course, if they do join, they may ask questions as well, and we'll give time for
members of the staff in this room, as well as those participating via Zoom, to ask those
questions.

Mr. Coale. | have a question.

Mr.-_. Yes, sir.

Mr. Coale. How publicis all this? | mean, is it closed to the public? Open?
What?

Mr.- Mr. Coale, that's a great question. This is a House deposition, so
it's done pursuant to the House rules. This is all behind closed doors, so to speak. It's
private. It can be released if the committee and the chairman decide to release the

transcript. That's something that would have to go through official action of the
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committee.

Mr. Coale. Okay.

Mr.- This is an executive session of the select committee, which mean
it's confidential.

Mr. Coale. Okay. Thank you.

Mr.- So in the room today, myself. I'm_. I'm a senior
investigative counsel to the select committee. On my left is_, also senior
investigative counsel. _ is on my right. He's the chief investigative counsel
for the select committee. We have_, who is staff here with the select
committee.

And then, like | said, we may have others join either in person or via Zoom, and I'll
announce their presence if they come.

So to your question earlier, under the House deposition rules neither the
committee members nor staff can discuss the substance of the testimony you provide
today unless the committee approves its release. And you'll have an opportunity to
review the transcript after we're done.

Mr. Coale. Okay.

Mr.- A few ground rules.

We're going to follow the House deposition rules that we provided with the
subpoena. Under the House deposition rules, counsel for other persons or government
agencies cannot attend, but you are allowed to have your attorney present.

And, Mr. Coale, you are here today.

There is an official reporter transcribing the record of this deposition, so we'd ask
that you please wait until each question is completed before you begin your response.

And we'll try to wait until your response is complete before we ask our next question.
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The court reporter cannot record nonverbal answers, such as shaking your head.
So if you do have an answer, please respond using the correct language. We ask that
you provide complete answers based on your recollection of the events.

The Witness. Can | ask a follow-on?

Mr il  Of course.

The Witness. Will you follow on, following an answer? If you want more, you'll
ask for more, or will you just assume the question is answered or --

Mr.- That's correct. If we have more to ask in response to your
answers, we'll go ahead and do that.

The Witness. Okay.

Mr.- So, like | said, we do ask that you provide answers based on the
best of your recollection. If the question that I'm asking you is not clear, please feel free
to ask for any kind of clarification.

If you don't know the answer, you can say so. That's completely fine. And you
can refuse to answer only to preserve a privilege that's recognized by the select
committee.

If you do assert a privilege, the staff will either proceed with the deposition or
seek a ruling from the chairman on the objection. And if the chairman overrules an
objection, you would be required to answer the question.

Does that all make sense? Do you understand that?

The Witness. Yes, it does.

M r.- Very good.

The Witness. | started with a nonverbal, so, yes, it does.

Mr.- Thank you very much.

| also want to remind you that it's unlawful to deliberately provide false
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information to Congress. And since this deposition is under oath, providing false
information could result in criminal penalties for perjury or providing false statements.

Do you understand that?

The Witness. |do.

Mr.- Very good.

So at this time, I'd ask that you please stand and raise your right hand to be sworn.

The Reporter. Do you solemnly declare and affirm under the penalty of perjury
that the testimony you are about to give will be the truth, the whole truth, and nothing
but the truth.

The Witness. |do.

By the way, whatever happened to, "So help me God"? We don't do that
anymore?

[Laughter.]

Mr.- All right.  And just one logistical thing before.

The Witness. Yeah.

Mr.- Please let us know if you do need any breaks at any point.

The Witness. Okay.

Mr. Coale. Don't worry.

Mr.- Very good. And if you do need to discuss something with your
attorney, I'd just remind you that this is being recorded, so we'll just have you step to
another room if you need that privacy.

The Witness. Okay.

Mr.- All right. Do you have any questions for us before we begin?

The Witness. 1donot. No.

Mr. Coale. No.
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Mr.- Mr. Coale? No?

Mr. Coale. Nope.

Mr.- Okay.

Then in front of you is a binder of exhibits. And we're going to be referring to
the exhibits --

Mr. Coale. Do you have an extra copy?

Mr il We have that one to share.

Mr. Coale. Okay.

Mr.- He can take mine.

Mr. Coale. Thank you, sir.

Mr.- Sure.

Mr. ). AVl right.  And in this binder there are 16 exhibits. | did want to
introduce one more for the record, and that's in the front page of your -- or excuse
me -- the front flap of your binder, General Kellogg, just to make sure that you have this.

This is a letter from the White House dated December 13th, 2021, to Mr. Coale as
your attorney, discussing issues of executive privilege.

Mr.- Mr. Coale, it's not in your binder.

Mr. Coale. Oh, okay. Yeah, | remember.

The Witness. Are we allowed to take these with us when we leave or do they
stay here?

Mr.- This will stay here with the committee.

The Witness. Okay.

Mr.- But they will be available as part of the review process if you come
back and choose to review the transcript.

Mr. Coale. Okay.
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The Witness. Okay.

Mr.- Okay. So that letter from the White House will be entered as
exhibit No. 17.

So I'll have you flip -- if you need some time to look at that.

The Witness. No.

Mr.- Have you seen that before?

Mr. Coale. Yeah.

Examination
BY MR. |GG

Q  So exhibit No. 1, we'll just start there, that is a subpoena that was sent to
you, General Kellogg, from the select committee. And so just to be clear and for the
record, you understand that you're appearing pursuant to the subpoena dated
November 5th today?

A Yes.

Q  And we've discussed this before, you and | have, General Kellogg, before Mr.
Coale was retained as your attorney. | understand that you've thought about and
searched for documents that are responsive to the select committee's subpoena and the
schedule that was attached to the subpoena and that you don't have anything to
produce, correct?

A | do not. And like | explained to you,-, that there are, | believe, some
documents that are probably in the Archives and also didn't take any of that with me.
And then the other was there may have been some things on my official phone, because
that's the only phone | used to carry when | went to West Wing travel.

But that's all | would've known. But, | mean, as | said before, you're welcome to

get it. But, no, | don't have any of that.
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Q  Excellent. Andthat's exactly what you explained to me before. | just
want to confirm that.

And nothing has changed since then, nothing in your personal accounts or
personal phone that you're aware of?

A No. | went back and looked through it and the answer was no. | didn't
see anything there. That was it.

Q  Allright. Solwant to start with a little background --

A The reason why -- let me just explain.

Q Yes.

A The reason why is we were not allowed access in the White House or the
computers we -- that | used were not allowed. You couldn't cross load. You couldn't,
for example, go to a Gmail account or an AOL account. You had to strictly stick with
your government account. So there was no way that you could've, you know, crossed
ref'ed any of that stuff.

So that's the reason | said that. But | went back through and looked to, just in
case, the accounts and | didn't see anything on it.

Q Okay. Verygood. Allright.

So to start a little bit with your background.

Where did you grow up, General?

A | grew up in Long Beach, California. Born there. Went to college in Santa
Clara University because | was an alternate to West Point and did not get in the academy.
That was probably a smart move, probably helped me. It helped the guy that went.

And then from there went into the military. From the military, spent 30 -- almost
33 years in the military. Left the military in early 2000 -- 2003 -- and then went into the

business world. Spent about 10 years in the business world. And then got involved
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with the Donald Trump campaign in 2015-16.

Q  Okay. Andyou're currently at the America First Priorities Institute?

A No, America First Policy Institute.

Q  Policy. I'msorry. That's atypo on my --

Mr. Coale. | would like to add that when he was in the military, he was highly
decorated in Vietnam in combat, Silver Star.

Mr.- Appreciate that.

Mr. Coale. Okay.
sy MR. |G

Q  Soyou're at the America First Policy Institute. What do you do there?

A I'm the co-chair for the Center for American Security. And | co-chair that
with John Ratcliffe, former DNI.

Q  And you said you served in the military for approximately 30 years?

A A little over, about 33 years.

Q  Okay. Andsome of the roles | have you listed as, you were in the 101st
Airborne Division, Commander of Special Operations Command in Europe, Chief of Staff
and Assistant Division Commander for the 82nd Airborne, Chief Operating Officer of the
Coalition Provisional Authority in Baghdad. And then, like you said, retired in 2003.

A Add this one, for the record, because | also commanded the Army's 82nd
Airborne Division. So check that one.

And then when | was the Chief Operating Officer of the Coalition Provisional
Authority, | was not in the military at that time. | was actually retired from the military
and had been dragooned back into service by Secretary Rumsfeld and General Myers to
go to Baghdad and support Jerry Bremer.

Q  And you joined -- you were talking about your transition into political life.
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You joined as a Presidential adviser to then-candidate Trump in 2016. |s that right?

A Correct.

Q How did you end up doing that?

A Well, | had reached a point in the business world that | had said maybe
there's some other things | want to do. And | went to a gentleman by the name of Jack
Keane, who was retired four-star general, who's, | think, on FOX News as chief strategy
adviser, and sat with him at breakfast, and he said, "Have you ever wanted or thought
about advising in the national security space a Presidential candidate?" Because a
Presidential campaign had started.

And | said, "No, but it's kind of interesting." And he said, "Well, | know two, if

you want to." He said, "l know Jeb Bush and | know Hillary Clinton. If you want, I'll

n

go.

And | said, "l don't know either one of them. And the only one I'd prefer to work
with is this new candidate, Donald Trump." And he said, "l don't know that" -- "know
him."

So on my own | started reaching out through Jeff Sessions and through people in
his organization, calling up to Trump Tower, to actually make contact with Donald J.
Trump to see if | could help him out on the campaign. And eventually made contact
with him and through Jeff Sessions was able to make contact with Donald J. Trump.

And he brought me up on his national security team. And | think the reason he
did that, very simply, was when he asked how much it would cost him, | said it would cost
him nothing, I'd do it pro bono. And as a businessman he probably said that's probably
a pretty good deal and I'll do that.

So | ended up working with him as one of his first national security advisers.

Q  Okay. And before we get to my next question, | just want to note for the
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record and for your information that Representative Pete Aguilar, member of the select
committee, has joined via Zoom here remotely.

The Witness. Congressman.

Mr. Coale. | have a question. Are there just two Republicans on the
committee?

Mr.- The committee makeup, yes, there's Ms. Cheney, who's vice chair,
as well as Mr. Kinzinger from lllinois.

Mr. Coale. Okay. Thankyou.

sy MR. |-

Q  Allright. So you started advising.

Did you get close with the President during his campaign?

A Well, the answer is it's sort of a yes or no. Because the campaign was really
focused early on about getting the requisite number of delegates to become, you know,
the Presidential candidate.

So the focus of the campaign really wasn't on national security. Even though |
was the national security guy, | wasn't involved with the domestic side of the house or
gaining delegates to nominate him to be the Republican nomination to be President.

So it's a yes-or-no answer. The answer was, | probably spent more time talking
to Corey Lewandowski as his campaign manager than | did with, at that time, the
candidate, simply because it wasn't really their focus.

The only times we really got involved is we got involved in the debate preps, in the
internal Republican debate preps, and making sure there was anything in the national
security realm, if there was any questions that came up, | kind of give him a backstop.
Because at the time, the only two national security guys he had working it were me and

Mike Flynn.
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So we were the first two on there that were really, for lack of a better term, the
go-to guys, you know, in the campaign.

Q Okay. And when Mr. Trump assumed the Presidency, what was your role,
at least initially?

A Well, what happened in -- before he took office, in early December, they
came to me and they said, "Would you become the Chief of Staff to the National Security
Council?" And he had already nominated Mike Flynn to be the National Security Advisor
and K.T. McFarland to be the Deputy National Security Advisor. And they said, "Would
you become the Chief of Staff to the National Security Council?"

And the guy -- the individual who told me that was Steve Bannon, and Reince
Priebus at the time said, "Would you do that?"

Then | was also part of the transition team. So | moved down on the transition
team where | was running the Defense Department, Homeland Security, the intelligence
beachhead teams, veterans beachhead teams, to move down to national security team,
and started acting as the Chief of Staff of the national security team.

And then when | came into the White House, | was one of -- | think the number
was 20, | can't be sure -- was one of those designated as APs, Assistants to the President.
There's three levels of commissioned officers in the White House. There's an Assistant
to the President, the Deputy Assistant to the President, and then the Special Assistant to
the President. The most highest level commission is the Assistant to the President.

So | was an AP and Chief of Staff to the National Security Council. Also, at the
same time, the Executive Secretary of the National Security Council, which is under the
National Security Act of 1947, | was the primary officer on the National Security Council.

Even though they have an NSA, | was kind of the guy responsible for running

the -- basically the National Security Council, all the meetings, all the events. And



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

14

because of that, | was basically involved in all the national security decisions and
discussions held at the White House.

So | was not assigned in December. That is not a Senate-confirmed position.

So just kind of roll in, became an AP, and picked up right away running those duties.

Q  And |l understand that you filled the role of acting National Security Advisor
after Michael Flynn resigned. Is that right?

A That is correct. | was asked at that time by Reince Priebus. The day that
Mike resigned, Reince came to me and said, "You are going to be the acting National
Security Advisor." And very candidly,-, my first response was, "Why isn't K.T. going
to do that?"

You know, that would -- the normal progression is the National Security Advisor
leaves, the Deputy National Security Advisors takes over. And they basically said, "We
trust you, you've been with us a long time, we know who you are, we want you to elevate
to that position until either you become the National Security Advisor or somebody else
becomes the National Security Advisor and you revert to your position as Chief of Staff."
So --

Q  Did the President value your counsel on these issues?

A Well, | assume he did. The reason | make the assumption is he -- you know,
very candidly, I'm the only national security guy that stayed for 1,461 days. Every day in
the White House | was there. I'm the only national security adviser, anybody involved in
the entire national security team with the assistant level, AP level, that stayed the entire
4 years.

Q Andduring --

A So | would assume,-, he would say -- the assumption | will make is, yeah.

Q  Sorry for jumping in there.
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During that time in the White House, all of those days that you just mentioned,
you had a role in national security issues, correct?

A Every day. | was involved in every national security decision and discussion
through the 4 years.

And the reason, just to fully explain this, under the national security policy that
the Trump administration put out, | was required to sit on every National Security Council
meeting. So | sat through all of the meetings and the discussions that we had there.

So by law, as the executive secretary of the National Security Council, that was a
specified position. And then when | became the National Security Advisor to the Vice
President, he -- the President said to me that, "You will do exactly what you did for Pence
and stay with me," because they kept me as an Assistant to the President.

The reason why that's important, previously the National Security Advisor to the
Vice President was not an Assistant to the President. He dropped the position to Deputy
Assistant to the President. But the President was very clear when | was selected that
day, he said, "l want you to stay, maintain your position as an AP, so | would have the
ability to call on you at any time."

Q  Okay. And when you say "selected that day," that was in April of 2018
when the --

A Yeah. Yeah,- Yeah, | wrote it down. It was April 28th.

Q 20182

A Yeah. It was April 2018.

Q  Okay. Soyou were fulfilling the role of both National Security Advisor to
the Vice President and you kept the role as Assistant to the President?

A Yes. So he could -- he did that so he could pull on me. In this White

House, in the Trump White House, the Assistant to the Presidents all had what we called
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walk-in privileges. And walk-in privileges mean you could go into the Oval at any time as
long as the President didn't run you out. But you had to be an AP to be able to do that.

And | think he just wanted -- | think the -- in the pecking order of the White House
being a senior staff -- and that's what the APs were all called, senior staff -- you had the
ability to move in and make a comment.

So it freed you up from having to go through a chain of command or talk to
anybody, you had that ability -- and I'm assuming a lot of White Houses are like that -- you
had the ability to go in the Oval Office at any time.

Q  Okay. And speaking of that, kind of related, where was your office?

A | had two offices. | had the West Wing office, which used to be Henry
Kissinger's office in the old days, what's called the lower suite. And the advantage is, it's
next to the Navy mess. So you could get coffee real quick. But it was -- if you were
really slow, you could get to the Oval Office within 45 seconds.

Q  It's not the same level as the Oval?

A No. It'sonelevel below. They callitlower suite. The upper suite is
where the Oval Office, the NSA's office is, the press secretary's office is, the Chief of
Staff's office is, Jared Kushner's office was there.

And then the third floor up, what we used to call the attic, because that's where
the White House Counsel was, that's where lvanka was, and everybody else.

So | kept that office. And when | moved to the Office of the Vice President, then
| moved my offices over to the EOB where the primary -- the staff of the Vice President
was under John Bolton. But as soon as John Bolton left, they moved me right back to
the Oval Office. And so | moved back into the office | had started with, which was on
the lower suite.

However, | kept both offices. And the reason is, the office you had in the West
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Wing had no windows, no walls, bad air conditioning, and the office in the Executive
Office of the President had windows. It was really nice. So | kept both offices.

But depending where | was at and what | was doing, if something was happening
I'd move the team -- it was a very small office -- over to the West Wing. So | had
offices -- | know it's a long answer -- but | had actually offices in both.

Q  Okay. And justfunctionally, who did you report to other than the President
or Vice President? And | guess I'll just ask specifically, did you report to Mr. Meadows,
the Chief of Staff?

A No. | reported directly to the Vice President of the United States or the
President of the United States.

Q  Okay. Soyoudidn't reportto Mr. Meadows or Marc Short?

A No. But asa courtesy, I'd talk to them. But that was one of the reasons
Why,-, earlier | said -- holding on to an AP position was critical, because that leveled
the playing field. Because as an AP, when you're an AP you're basically the same rank as
everybody.

And | had -- even though as a courtesy, and | would talk to Marc as the VP or, you
know, | talked to Mark Meadows, but it wasn't a requirement. You know, | made sure
they knew what was going on, and | did it as a simple courtesy.

Was it a requirement? No. Because if| had to play the AP card, I'd play the AP
card, which meant if | wanted to be in a meeting, | went into a meeting.

Q  Allright. Solwant to talk to you briefly about communications and the
communication structure at the White House.

Who was in charge of communications, to your knowledge, towards the end of
the President's term?

A What do you mean?
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Q Messaging.

A Who was responsible for it was the President. The messaging all came
from him.

Q  Okay. Sodid he develop the messaging and pass it down to others in the
White House to send out?

A No. It was actually very collaborative, which a lot of people are probably
surprised by it. For example, most of the time if he would put out a tweet, it was a
collaborative effort.

Q  Okay.

A Where he would say something like Dan -- for Dan Scavino, let's say. He'd
call Dan in and he'd say, "Dick and Jane ran up the hill." And he wouldn't like that.
And somebody would say, "No, they ran down the hill or this." And they'd do several
iterations of a tweet before it came out. But the messaging came from the President.

And then you always had -- many times, | wouldn't say all the time because |
wasn't there all the time, but you had an ability for people to come into the room and
say, "You don't want to say that," or, "Do you want to say this?" and, "This is what's
happening."

But we all took our key from the President because he was the -- when you ask
that question, the chief messenger, messenger, was the President. And then when we
went through this Socratic or collaborative method, you would always have a chance to
have input. You had an option. If you were in the room you were expected to speak.
And you would say, "No, this is what | think we should say."

Now, nobody would always take your advice. But on several occasions people in
the room were asked their opinion, and the implication was, well, if you don't have an

opinion, you shouldn't be in the room.
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Q  Andwe'll get to some examples of this later, but were you asked your
opinion, for example, about tweets that the President might send?

A On occasions when | was there he did. He'd say, "What do you think?"
And | didn't cross t's or dot i's.  In other words, if | thought you were -- if you were in the
ballpark or you were in Yankee Stadium, | didn't have to say | was in seat 123. My
attitude was, okay, that's kind of like, okay, you're close enough for government work, let
it go.

So | wasn't one of those who did that. I'm sure there were people who did it, but
| didn't.

Q Okay. Anddo you know if the President ever sent tweets without going
through the collaborative process?

A | don't,-. | don't.

Q  Youdo not know?

A | don't. Idon't. |onlyknow that when | was there for them, it was
collaborative. | don't know.

Mr.- Got you. Okay.

| want to switch gears a little bit here, but give some time to -- | see that Mr.
Aguilar has dropped off.

But anybody else?

Mr. -?

BY MR. :

Q  Just quickly.

General Kellogg, your role as an AP in addition to being on the Vice President's
staff, was that unusual or did other members of the Vice President's staff have the same

AP status?
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A No,- The only one who had that status was Marc Short, the Chief of
Staff.

Q  You're anticipating my question. My understanding is that Short -- Mr.
Short -- had a --

A Yeah, but that was unusual because | was the -- well, there was, normally
speaking -- and | have to go back to the transition days when we decided to break out
who were the APs and the DAPs and the SAPs. That the Vice President was
authorized -- not authorized -- was given one. And that was the Chief of Staff.

That's the reason why the President, when they made that decision to make me
the NSA to the VP, he was very specific --

Q Isee.

A -- as was John Kelly, who was the Chief of Staff at the time, that | would
maintain the AP role. So there was two of us.

Q  Gotyou. Sothe defaultis, the Office of the Vice President has one AP,
typically the Chief of Staff.

A Uh-huh. Yes.

Q  Then you were the second on the OVP staff who also had AP designation?
And that was because of your prior relationship advising the President directly?

A That is correct.
Mr.- Gotyou. Okay. Thankyou.

BY MR. |

Q  Sofortweets you gave the example of --

A I'msorry I

Q  For tweets, you gave the example of Dan Scavino and others in a

collaborative process might work with the President. Do you know who would actually
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then, you know, type up the tweet and send it out? Was that --

A Dan Scavino.

Q  And would he use a device right there in the Oval Office with him or go back
and send it?

A - I don't know. | know how the collaborative processes work. He
would -- if we were there, they would print out on a piece of paper what the tweet would
look like and then everybody in the room would have it, okay? And then we'd say, "No,
you don't need 'and,’ put a 'the,”™ or whatever. You'd go around then. And then
Dan would make it. How he did that- [ don't know.

Q  Toyour knowledge, did the President himself ever use a cell phone or other
device to send out a tweet?

A 1do not know, [l

Mr.- Okay. So switching gears a little bit, like | mentioned, General.
It's been reported that you were, quote, "pained to watch former President Trump
pressure Vice President Pence about the election." Is that accurate?

Mr. Coale. Excuse me. Where is that from?

Mr.- That's from public reporting.

Mr. Coale. Inthe newspaper?

Mr.- In a book.

Mr. Coale. Okay.

The Witness. | think | wouldn't use the word "pained" when you say that.

Mr.- Okay.

The Witness. And the reason | would say that | was bothered by it is because the
incredibly close relationship both of them had over 4 years that | saw, that it was like a

mind meld.
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Example. When the Vice President would come in every morning, if the
President was down from the residence, he would immediately go to the Oval Office and
talk with him. It was like almost like habit. And | was there a lot of times when he did
it.

So when | say "pained," | don't think | would have ever used the word "pained."
What was disappointing was | saw a relationship that had gone on for 4 years that was
incredibly close.

| mean, look, they would talk -- when we would fly on Air Force Two, they would
talk in a flight, if we went somewhere, three, four, five times a day on the airplane, you
know.

And | know that because, if | was in there, the Vice President had a term, which
was "Give me the room," which means get out, "to do that." And he said, "Please give
me the room to do this."

Or the President would call. And | would know that, because as his NSA | was
always on constant comms with the front of the airplane, who the Vice President was
talking to, just in case, because | didn't want somebody that -- if Vladimir Putin had called
him, | wanted to make sure that | had put the headset on. Sol'd dothat. Solknew he
called him a lot.

So the answer was, since | saw that close relationship, to fracture the relationship.

BY MR. |GG

Q  Okay. Solwantto getinto thatto make sure we're talking about the same
thing. And the question | asked was the kind of pressure that the President was placing
on the Vice President. And | think you said it bothered you, not necessarily pained you.

A Well, the pressure didn't bother me because | saw that in a lot of times.

First of all, the White House is a very pressured-filled environment. And there
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were several occasions, not necessarily this one, where they did not necessarily agree.
So -- and, by the way, that wasn't just the Vice President or the President; it was also
members of the Cabinet.

And the pressure, what | mean by that is, the applied pressure of the President
saying and the way he made decisions was he would pressure you, and he would pressure
you to find out what | -- that's the reason why | said Socratic -- how deep was your
conviction. Did you really believe what you were saying or are you just saying that to
make yourself feel good?

So he would always apply that. And if you knew that was coming, which | did,
you were always ready for it. Because | said, okay -- and | would always look around the
room and say -- or believe -- okay, you know, this is going to be an interesting event
because how deep does this person believe are his convictions.

So the President would do that routinely. So it didn't just happen here, but it
was one of those that if you weren't ready for it, it was always sometimes hard to see,
because there were people put on the hot seat -- to use a common term -- and they
would squirm in the hot seat. And --

Q And--

A I'm sorry.

Q  Wasit election-related issues that you said just now bothered you or that led
to this fracture that upset you?

A No. What bothered me, ], was the personal relationship between the
two, because they were both -- you know, it was like they may have been the odd couple.

Q  What did you see that was causing this fracture?

A Well, | think they just had two different views of what was happening

subsequent to 6 January and what -- or, correction, not 6 January -- what happened with
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the counting of the electoral votes.

Q  Okay. So what were those differing views that you --

A Well, the different views was the President was getting -- he was getting
advice from lawyers that was contrary to the advice that the Vice President was getting,
and you had battling lawyers.

And I'm telling you that, Jll], as somebody who was watching it. And my legal
experience is | took constitutional law in college. That's it.

Q  So seeing where you were -- or being where you were and seeing what you
saw, what was the Vice President's perspective on those issues?

A | don't -- we didn't -- on those issues we didn't really talk, because those
were issues that were not, quote, national security related, so he didn't talk to me about
them, and | didn't press him on it.

| saw it from a distance, a periphery. And if I've talk to Marc Short about it,
frankly, the guy that he on those issues he was talking to was Marc Short, and -- not Matt
Moore. [I'm tryingto remember -- he always had the -- his counsel.

Mr- Was it Greg Jacob?

The Witness. Yeah. Yeah. Yes, it was GregJacobs.
sy MR. [ R

Q  Another report related to this is that you attended a rocket launch in Florida
with the Vice President and his family and you talked about some of this election-related
pressure with the Vice President on the way there or on the way back. And | know
that's a general question, but is that accurate?

A No. |ldon't--no, notatall. |don'tremember talking at all about that on
the flight there to or from.

Q Let meread youthis. So thisis, again, a quote from the book. It says:
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"On one trip on Air Force Two to watch a rocket launch, Kellogg pulled the Vice President
aside and said, 'Sir, you've got to end this and here's how you end it. Walk in there and
say: lain'tgonnadoit. Not justthatyoucan't doit, but you won't doit.™

A No.

Q Do youremember saying anything like that?

A No. First of all, that's not how | talked to the Vice President. Even though
| do -- | would probably say "ain't" a lot. | would talk to him in very precise terms. -,
that is not a quote.

Mr. Coale. Can you share with us who wrote this book?

Mr .  This one is from "Peril" by Bob Woodward and Robert Costa.

The Withess. |--1--no.

sy MR. | R

Q  Did you ever say anything like that --
A No.

Q  --tothe Vice President?

A No.

Q  Did you ever give him advice to kind of stay with his conviction and stand
strong in resisting efforts by the President to ask him to take some action?

A No, | don't, because that was not my lane, JJll.  This thing goes back
probably to somebody like Marc Short or Greg Jacobs to do it.

| did tell him | admired his -- when you look at somebody in the political
environment and the pressures they're under, you admire their -- whoever it is -- their
political -- ability to withstand a lot of political pressures.

And | was -- you know, very candidly,- and | love both Donald J. Trump and

Michael Pence, and | was the -- probably the only person in the White House that had
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that relationship with both of them. And | saw them both.

And that goes back to an earlier question. What disturbed me was knowing both
of them and saw that fracture, that | was one of the very few that was -- had been there
from 2016 -- '15, '16, on through the election, the whole time. | saw that. |saw the

personal relationship develop.

Mr.- I o' do you have any questions along this line?
BY MR. |G

Q  Yeah. Justtell us, General Kellogg, what, if anything, you discussed with
the Vice President about his role with respect to the electoral college, what he should or
shouldn't do when it came to that joint session of Congress.

A ' didn't talk to him at all about it because that was not my lane.

Q  Okay.

A And he had his lawyers with him. He had Marc Short with him. And it
was not something | got involved with, and | stayed away from it. And oh, by the way,
he didn't talk to me about it either, and neither did Marc Short.

Q  Okay. So nodiscussions at any time, not just on the airplane, but ever,
about the election allegations that the election was somehow stolen?

A Not on the election allegations, not at all. | did make the comment, like |
said to il that | told him on a personal level that, you know, | said, you know, that any
political figure who stands like this, you know, has to be admired because so many of
them don't stand for what they believe in. And that's it.

Q | appreciate that.

You mentioned earlier that you were -- | think you used the word "disappointed"
in the breach or the tension between these two men, the President and the Vice

President?
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A Yeah. [} it wasn't disappointed.
Q  You tell me the word then.
A Well, it wasn't disappointed. | think -- well, maybe it is disappointed or

unfortunate, the fact is, because, again,- what | saw for 4 years in the campaign

27

before that, how close they had gotten. | mean, it was an incredibly close relationship.

It was truly when there were hard decisions to be made, the last person to make the
comment in the room was the Vice President. Or they would move to the -- from the
Oval to the small Presidential dining room and talk about it.

So when | saw -- | saw that relationship, which was a -- became a fractured
relationship. And that was so disappointing to me, because they're both, to me, | told
you before, | love them both and served with them both.

Q  Fractured, then, that's a better word than disappointed.

Tell me more what the basis of that was. What did you see that was sort of
manifestations of the fracture, the change in that relationship?

A Well, the fact that it was so -- that, you know, a personal relationship, you
see the fact that they're not talking like they should.

And, frankly, what | tried to do after what happened up in Capitol Hill is | tried to
in one way mend the relationship. And that's when | recommended to Jared Kushner,
to Ivanka, to Marc Short, and | think it may have been to Mark Meadows, but | don't
know, that the President award the Vice President the Presidential Medal of Freedom,
much like Obama did with Biden, to try to heal the rift. That was my contribution to
what | thought to heal it.

Mr. Coale. Could | interject here?

Mr.- Sure.

Mr. Coale. |just-- when was that in relationship to January 6th, when you
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recommended the Medal of Freedom?

The Witness. Yeah, | think that was probably the following week is when | said --

Mr.- After. Okay.
BY MR.

Q  Go back to the fracture. Just tell me more what you saw that
demonstrated the fracture or manifestations of that conflict between those two men?

A Well, they didn't just talk like they normally talked,- That
was -- remember | said earlier that the Vice President would come in, he'd go right to the
Oval Office if the President was down? That was the first thing he would ask. Because
normally -- not normally. Sometimes | would meet him at the car, walk up to his office
with him, and he'd look at Sarah, his EA, and say, "Is the President down?" meaning from
the residence.

And if the President was down, he'd head out. So much for a lost opportunity to
tell him World War lll had started. It just didn't work that way. And it was -- and that
didn't happen after that.

And so that's where | saw it, and | saw it because the day after 6 January he didn't
come into the Oval or didn't come into the office at all.

| believe, | can't make for sure, but Marc Short would probably know, he came in
the day after to work out of the Executive Office of the President -- of the ceremonial
office. It was like the third or fourth day he moved back, he actually went back into his
West Wing office.

Q Yeah. Howlong--I'm sorry to cut in.

A No. I'm sorry,-.

Q  How long before January 6th did the fracture, in your observation, start or

the Vice President no longer was going into the Oval every morning?
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A | think till 5 January they were there. They were talking all the time, |
mean. | wasn't privy to it, though. When it comes to these events -- because it wasn't
national security related, but we had national security events going on and we would
walk in the office and talk to him about it.

So the relationship was still --

Q  So, in your observation, the relationship was close until the day before or
so?

A Probably the day of, because on the 5th -- you know-, | don't know. He
was still coming into his West Wing office.

Q  Okay.

A I'm pretty sure. | cannot -- honestly, -, | can't be sure.

Q  Ofcourse. And Ishould preface all these questions by saying, if you're not
sure, we understand. We're just looking for your best recollection.

A Yeah.

Q If youdon't remember a specific date or time, that's totally fine.

You were aware, generally, of sort of a difference of opinion between them about
the Vice President's power with respect to the certification of the electoral college?

A Yeah. And|think --yeah. And I've got -- and | think -- and | think it was a
push and pull between his staff, the Vice President's staff, and the President's staff. And
forces kind of align that way.

Q Yeah.

A Where Greg Jacobs would be telling the Vice President something and
maybe Pat -- and | don't know -- Pat
Cipollone would be saying something to the President, Marc Short would be saying

something to the Vice President, Mark Meadows would be saying something to the
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President, and | was the national security guy -- and in the middle. Because at that time
Robert O'Brien, the National Security Advisor to the President, was what | affectionately
called on his farewell tour. He was out and about. And so |, by default, if Matt
Pottinger wasn't there, | was the national security adviser to both.

Q  Soyou're aware of these discussions, or the staffs, that made providing
different advice to their --

A | wasn't aware. | knew -- | mean, when you say "aware," | didn't know what
was going on. But, | mean, it's -- you had to be a fool not to pick up on the fact that
there was, you know, competing looks at it.

Q  Yeah. Any specific recollection you have of any meeting, any discussion
that you had with any of these individuals or anything more collective on that issue --

A No, not at aII-

Q  -- with respect to the election?

A | didn't -- when this was going on, | was -- I'm a big believer in staying in your
lane. And | was staying in my lane.

Mr.- Yeah. | know-going to go through some of this with you.

I'm sorry,-, to interrupt your flow.

Mr.- That's fine.

Mr.- That's all. Thank you.

vl

Mr.- | got a couple questions, General.

My colleagues asked you some questions about whether you had conversations
with Vice President Pence about his role in certification of the election and related
matters.

A follow-up question to that is, were you ever present when Marc Short or Greg
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Jacob or anybody else had such conversations with the Vice President.

The Witness. No, | was not. Not at aII,-.

Mr.- You also said -- and | won't get the wording exactly right -- but
something to the effect of, the President was getting contrary advice from his lawyers
than the advice the Vice President was getting.

When you referred to the President's lawyers, are you referring to inside lawyers,
meaning White House Counsel/Deputy White House Counsel, or outside lawyers who
may have been involved?

The Witness. The one I'm referring to -- and if you give me the names I'd
probably get it -- in-house lawyers, not necessarily Pat Cipollone, because | didn't -- in
with Pat.

But example. The morning of 6 January, there was a White House lawyer in the
Oval Office sitting there.

Mr.- Is that Eric Herschmann?  Pat Philbin?

The Witness. It wasn't Pat. It may have been Eric. Gray-haired gentleman,
short hair. There was a lawyer sitting in the room. It was White House Counsel.

BY MR. |

And do you know what they were discussing?

jo

>

He didn't say a word when | was in there.
Q  He, the lawyer?
A Uh-huh. That's why you're shocked that the lawyer wouldn't say anything.
Yeah, he sat there and he -- but he didn't -- when | was in the Oval Office, he
didn't say a word. He just sat there.
Q  So, to your knowledge, were there White House lawyers who were advising

President Trump that the Vice President had authority to reject electors from contested
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States?

A | don't know what they were giving him because | wasn't a legal adviser
there. But | will tell you, the lawyer was in the room. And my experience, again, when
it goes back to the Oval, what | said earlier, if you have an opinion, you better speak up.
Because, you know, it goes back to an old military term: Silence is consent.

If you're not saying something, then you agree with what's being said. And he,
when | was in the Oval that morning, he didn't say a word.

Q  And what was the President saying?

A He was talking to the Vice President on the phone.

Mr.- Do you want to save this for later?

Mr.-_. | think we're going to get to that.

Mr. ] Okay.

Mr.- But we're interrupting you. I'm sorry.

Mr.- That's okay.

Mr.- Just to follow up then, when you said that the President was getting
different advice from his lawyers than what the Vice President was getting, how do you
know that?

The Witness. Well, | make an assumption, and | don't know it. And the
assumption is words to the effect -- and,-, | can't be that precise -- but he implied
that his lawyers were telling him -- when | say his lawyers -- were telling him something
different, and that was on the telephone calls. So the assumption | made is somebody is
telling him legally that that's it.

| have a -- my brother is a judge, so | get this where he tells me, you get three
lawyers in the room, you get three opinions. Soldon't know. |didn't -- but it wasn't

my lane. So it was one of those where | said, okay, I'll just -- I'm not going to say, "What
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do you mean by that?" or anything else. | just -- | stayed in my lane.

Mr.- Okay. Soit's been widely reported in the media that there were
outside lawyers, such as Rudy Giuliani, Sidney Powell, John Eastman, Jenna Ellis, who
were advising the President on some of these issues. s it possible that it was the

outside lawyers rather than White House lawyers who were giving them --

The Witness. [} ! don't know. -I don't know.

BY MR. G-

Q  Okay. So-just asked you about John Eastman being one of the
lawyers. Do you know John Eastman?

A Do not.

Q  Have you heard about John Eastman?

A Only from what I've read in the newspaper.

Q  Okay. Didyou know about him or his existence at any time while you were
working in the White House?

A Did not.

Q  Okay. Toyourknowledge, did John Eastman ever work in the
administration?

A Not that I'm aware of.

Q  To your knowledge, did he ever work for the campaign?

A Not that I'm aware of.

Q  Allright.

Now, it's been reported that you had a meeting with the President and Pat
Cipollone in early January in the President's private dining room where the President
talked about having Pence, Vice President Pence, send votes back to the States.

Do you recall a meeting with the President and Pat Cipollone --
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A No.
Q -- about that?
A No.

Mr. Coale. Is that from the book?

Mr ). Thatis from the book, yeah.

Mr. Coale. Okay. Thankyou.

sy MR. |G

Q  And when you say that, do you not rememberit? Could it have happened
and you just don't remember it or do you think it actually did not happen?

A | don't -- | was -- if it was done, it was not done in my presence. And | don't
want to speak for Pat or the President, so | don't know if it was said or not.

Q  Okay. Soone ofthe reports about this is that the President told the people
in this meeting, allegedly you were one of them, according to this reporting,
understanding this is reporting, but the President said, "Tell the Vice President he needs
to send the votes back, he needs to do it," meaning sending them back to the States. To
which Pat Cipollone said, "You can't do that. It's not a constitutional role for him."

Do you remember any conversation like that?

A No. No,ldon't.

Q  Okay.

Mr. Coale. Excuse me. Ididn't hear. Who said that, according to the
reporting?

Mr.- That Pat Cipollone said that during this meeting.

Mr. Coale. He said that the Vice President could do that whatever?

Mr.- The Vice President cannot do.

Mr. Coale. And who said he could?
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Mr.- The President.

Mr. Coale. Okay.

BY MR. G-

Q  Allright. And so this same reporting, understanding your answers to the
recent questions, but the same reporting says that walking out of this meeting, you told
Pat Cipollone that, "Pat, you need to go back in there, you need to keep pounding away at
it."  And he said, "I'm not going back in there," on this issue about sending votes back to
the States.

A That was a different time. And | remember telling Pat -- and | can't
honestly, [}, 'm trying to remember when it was -- but | was advising Pat at the time
that everybody needs to take a deep breath. And | think the term | used was "take a
knee."

In the military, taking a knee means take a deep breath, relax. And Pat was
upset, and I'm trying to remember what it was. | said, "Pat, everybody just needs to
calm down."

And that's when -- and, Jlll, | cannot remember. But | do remember talking to
Cipollone about that in the Oval about something. Because my frustration at the time
was, at the time when cool heads are supposed to prevail, meaning when you're an
adviser, that's when you take a deep breath and give your best advice, is it was spinning.
And Pat was one of those | thought was spinning; meaning, that's when | would want Pat
Cipollone to put on his Chief White House Counsel hat and just deep breath and take the
emotion out of it and try to do the best he could.

Honestly, I'm trying to remember when it was, but | do remember that
conversation in the middle of the Oval with me and Pat.

Q  Okay. And!I'll give you a second if you want to see if you can remember,
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because I'm interested to know what caused this conversation.

A It was something that happened in the Oval -- I'm sorry, in the back dining
room -- where -- and,-, to the best of my knowledge, | don't remember, but he and
the President said something and Pat spun up.

And my -- again, what | tried to counsel all the advisers the best | could is, you get
paid a lot of money to give your best adv<ns1:XMLFault xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat"><ns1:faultstring xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat">java.lang.OutOfMemoryError: Java heap space</ns1:faultstring></ns1:XMLFault>